
OR.0002/44/2014.US         

P r o t o k ó ł  Nr  XLIV/2014 
_______________________________________________ 

z   sesji Rady Miejskiej  w  B y t o w i e 
z dnia 6 października 2014 r.  

 

Ad. pkt-u 1. 
Na sesji Rady Miejskiej w Bytowie w dniu otwarcia obecnych było – 17 
radnych. Listę obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Nieobecni radni: 
1. Rafał Gierszewski 
2. Barbara Kosmowska  
3. Ludwik Lenc 
4. Tomasz Redo 

 
W posiedzeniu Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  
Listę osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 
Obradom przewodniczył Pan Leszek Waszkiewicz – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Bytowie. 
 
Następnie przewodniczący obrad otwierając XLIV sesję Rady Miejskiej  
w Bytowie, o godz. 16.00, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie,  

ul. 1 Maja 15, stwierdził quorum radnych, przy którym może obradować  
i podejmować uchwały Rada Miejska w Bytowie. 
 
W dalszej kolejności przewodniczący przywitał wszystkich radnych, 
zaproszonych gości oraz przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy Bytów, prasy, radia oraz pozostałych 
mieszkańców gminy Bytów, przysłuchujących się obradom Rady. 

 

Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami 
na sesję został radnym przesłany w następującym brzmieniu: 
 
 



 2

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
5.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

- zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014 – 2028    
   (druk nr 395), 
- udzielenia pomocy rzeczowej (druk nr 396. 

6.  Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
7.  Wolne wnioski i zapytania. 
8.  Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie.  
 
Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W związku z powyższym przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi  
do porządku obrad? 

 
Przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz poinformował, że na 
wniosek burmistrza Bytowa zwołano sesję nadzwyczajną, która przede 
wszystkim dotyczy wprowadzenia zmian w WPF gminy Bytów na lata 2014-
2027 polegających na zwiększeniu nakładów finansowych o kwotę 900 tys. zł, 
 z przeznaczeniem na pomoc finansową dla Powiatu Bytowskiego na zadanie 
dotyczące „Przebudowy skrzyżowania ulic: Przemysłowej, Ceynowy  
i Wybickiego w Bytowie oraz „Przebudowy ulicy św. Filipa Neri oraz ulicy 
św. Huberta w Bytowie – etap I”, natomiast drugi projekt uchwały jest 
pokłosiem ww. zmian dot. przekazania projektu budowlanego na realizację 
ww. zadań. 
 
Innych uwag do ww. porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad został przyjęty w niezmienionym brzmieniu, wg którego 
będzie procedować Rada Miejska w Bytowie. 
 

Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad, Pan Leszek Waszkiewicz, poinformował,  
że zgodnie ze statutem gminy Bytów oraz z ustawą o dostępie  
do informacji publicznej protokół z poprzedniej sesji został wyłożony  
w biurze Rady Miejskiej (pok. nr 2) oraz został opublikowany na stronie 
internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  
 
Następnie skierował pytanie do radnych, czy są jakieś uwagi do protokołu  
z poprzedniej sesji.  
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Uwag ani żadnych innych wniosków do protokołu z poprzedniej sesji nie 
zgłoszono. 
 
W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Rada Miejska protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednogłośnie: 17-za.   
 

Ad. pkt-u 4. 
Radna Barbara Pobłocka zwróciła się z prośbą do burmistrza Bytowa  
o udzielenie odpowiedzi pisemnej, dlaczego w gminie Bytów wprowadzono  
zbyt uciążliwe procedury związane z uzyskaniem Karty Dużej Rodziny, 
dlaczego program rządowy tego nie wymaga oraz ile osób korzysta z takiego 
programu w gminie Bytów? 
 
Radna podkreśliła, że niektóre rodziny rezygnują z uzyskania takiej Karty, 
ponieważ zbyt dużo dokumentów w tej sprawie muszą złożyć. 
 
Radna Maria Mielewczyk zwróciła się z prośbą o rozważenie możliwości 
ustawienia spowalniacza ruchu na odcinku ul. Przemysłowej – Ceynowy 
(od wjazdu do Lidla) w Bytowie, z uwagi na wzmożony ruch, który zagraża 
bezpieczeństwu pieszych przechodzących na drugą stronę ulicy. 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski 

w  sprawie wycięcia suchych drzew topoli na odcinku drogi powiatowej 
Udorpie - Bytów (od posesji p. Żyndy), 
 
w sprawie usunięcia muld na odcinku ulicy Miłej, które zajmują pas 
drogowy i uniemożliwiają swobodne przejście. 
 

Ad. pkt-u 5. 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
- zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014 – 2027    
   (druk nr 395). 
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Projekt uchwały omówiła Pani Halina Zaborowska na podstawie załącznika 
nr 1, 2 i 3. Poinformowała, że w załączniku nr 1 WPF dokonano zwiększenia 
wydatków majątkowych objętych limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 
pkt 4 ustawy o finansach publicznych, natomiast w załączniku nr 2 WPF 
zwiększono nakłady finansowe o kwotę 800 tys. zł, z przeznaczeniem  
na pomoc finansową dla Powiatu Bytowskiego na zadanie dotyczące 
„Przebudowy skrzyżowania ulic: Przemysłowej-Ceynowy i Wybickiego  
w Bytowie oraz zwiększono nakłady finansowe o kwotę 100 tys. zł,  
z przeznaczeniem na realizację zadania pt. „Przebudowa ulicy św. Filipa Neri 
oraz ulicy św. Huberta w Bytowie – etap I”.  
 
Stanowisko Komisji merytorycznej tj. Komisji Budżetu i Programowania 
Rozwoju Gminy przedstawił jej przewodniczący Pan Marian Miazga 
informując, iż Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie, nie wnosząc żadnych zmian.  
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Radna Maria Mielewczyk poparła projekt uchwały uważając, iż jest to dobra 
inicjatywa o którą wcześniej walczyła. Jednocześnie oznajmiła, iż jest to trik 
kampanii wyborczej, dlatego zwołano sesję nadzwyczajną. 
 
Z ww. wypowiedzią nie zgodził się zastępca burmistrza Pan Andrzej 

Kraweczyński. Po prostu są określone procedury składania wniosków  
o dofinansowanie w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych, których należy przestrzegać. Poza tym musi być też pozytywna 
opinia Rady Miejskiej odnośnie współfinansowania tej inwestycji. Wszystkie 
te informacje są niezbędne przy podziale środków przez Urząd 
Marszałkowski. 
 
Dodatkowych wyjaśnij w kwestii składania wniosków o dofinansowanie 
udzielił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Leszek Waszkiewicz. 

 
Radna Barbara Pobłocka powiedziała, iż nie jest zadowolona z tego,  
że wszystkie pieniądze idą na inwestycje drogowe w mieście, dlaczego tak 
mało pieniędzy przeznacza się na drogi wiejskie, które są w fatalnym stanie, 
chociażby odcinek drogi Ząbinowice-Ugoszcz.  
 
Radny Stanisław Kożyczkowski zapytał, czy oprócz ronda planuje się też 
wybudowanie chodników przy tych ulicach? 
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Tak, odpowiedział zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński. Przy 
budowie ronda będzie wykonany odcinek chodnika wyprowadzający, 
natomiast dalsza ich część będzie wykonana łącznie z budową Marketu w tym 
rejonie, który będzie partycypował w kosztach budowy tej inwestycji.  
 
Aby o jakichkolwiek dalszych uzgodnieniach mówić, w pierwszej kolejności 
musi przejść wniosek, który został złożony na dofinansowanie projektu 
drogowego w ramach tzw. schetynówek, powiedział dyrektor ZDP Pan 
Marian Miazga. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
glosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (16-za, p-0, w-1) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLIV/390/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 6.10.2014 r. – przyjęła.   

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
- udzielenia pomocy rzeczowej (druk nr 396). 
 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Bytowa Pan Andrzej 

Kraweczyński. Poinformował, że w związku z planem realizacji inwestycji  
pn. „Przebudowa skrzyżowania ulic: Przemysłowa, Ceynowy, Wybickiego  
w Bytowie” przez Powiat Bytowski gmina Bytów postanowiła przekazać 
projekt budowlany na realizację ww. zadania. Całkowity koszt tej inwestycji 
będzie wynosił około 3 200 tys. zł, z tego połowę środków planuje się uzyskać 
z NPPDL, natomiast pozostałą część pokryje powiat oraz gmina  
w wysokości 800 tys. zł każdy. 
 
Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy Bytów projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywne, bez żadnych głosów sprzeciwu. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (16-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLIV/391/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 6.10.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.   
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Uchwała ta stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Jarosław Gawin/ 

 

Ad. pkt-u 6 
Na nw. interpelacje odpowiedzi zostaną udzielone pisemnie: 
 

� w sprawie rozpatrzenia możliwości zmiany sposobu przyznawania 
Karty Dużej Rodziny. 

 
� w sprawie rozważenia możliwości ustawienia spowalniacza ruchu  

na odcinku ul. Przemysłowej – Ceynowy (od wjazdu do Lidla)  
w Bytowie. 

 
Natomiast interpelacje radnego Stanisława Borzyszkowskiego dotyczące 
usunięcia suchych drzew (topól) oraz muld na ulicy Miłej zostały skierowane 
zgodnie z sugestią przewodniczącego Rady Miejskiej do ZDP oraz Wydziału 
WI Urzędu Miejskiego w Bytowie. 
 

Ad. pkt-u 7. 
W punkcie tym przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz 

poinformował o konferencji z okazji 25 lat samorządu terytorialnego, które 
odbędzie się w Gdańsku, w dniu 15.10.2014 r. o godz. 9:00. 
 
Pan Stanisław Kożyczkowski  zaprosił radnych do wzięcia udziału w debacie 
edukacyjnej, która odbędzie się w sali konferencyjnej „Jaś Kowalski”  
w Bytowie, w dniu 7.10.2014 r. o godz. 17:00. 
 

Ad. pkt-u 8. 
Pan Leszek Waszkiewicz, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, 
podziękował radnym i zaproszonym gościom za uczestniczenie w obradach. 
Po wyczerpaniu porządku obrad, zamknął XLIV sesję Rady Miejskiej  
w Bytowie o godz.11:00. 

 

Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej 

Urszula Szyszło                          Leszek Waszkiewicz 
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WYCIĄG 
z protokołu sesji Nr XLIV/2014 Rady Miejskiej w Bytowie 

z dnia 6.10.2014 r. 
 

 

 

Ad. pkt-u 4. 
Radna Barbara Pobłocka zwróciła się z prośbą do burmistrza Bytowa  
o udzielenie odpowiedzi pisemnej, dlaczego w gminie Bytów wprowadzono  
zbyt uciążliwe procedury związane z uzyskaniem Karty Dużej Rodziny, 
dlaczego program rządowy tego nie wymaga oraz ile osób korzysta z takiego 
programu w gminie Bytów? 
 
Radna podkreśliła, że niektóre rodziny rezygnują z uzyskania takiej Karty, 
ponieważ zbyt dużo dokumentów w tej sprawie muszą złożyć. 
 
Radna Maria Mielewczyk zwróciła się z prośbą o rozważenie możliwości 
ustawienia spowalniacza ruchu na odcinku ul. Przemysłowej – Ceynowy 
(od wjazdu do Lidla) w Bytowie, z uwagi na wzmożony ruch, który zagraża 
bezpieczeństwu pieszych przechodzących na drugą stronę ulicy. 
 
 

       Za zgodność z oryginałem 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


